
 

 

                  18. juli 2022 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad mener Naalakkersuisut om, at man forhøjer narhvalskvoten i Østgrønland, 

Ittoqqortoormiit, Qaanaaq og Upernavik samt i Diskobugen? 

2. Såfremt man forhøjer kvoterne, hvad vil det koste for det offentlige økonomisk og 

administrativt? 

3. Hvad vil det koste for det private både økonomisk og administrativt? 

4. Hvad vil det koste for borgerne både økonomisk og administrativt? 

(Medlem af Inatsisartut, Emanuel Nûko, Naleraq) 

 

 

Begrundelse: 

Under forespørgselsdebatten EM2021/57 var der god tilslutning til, at man forhøjer narhvals 

kvoterne. Det er af yderste vigtighed at vores fangere med erhvervsbevis får bedre vilkår og 

eftersom vi skal finde udveje for lettere livsvilkår for vores fangere da det har forpligtelser med 

forsyning af kød.  

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 

 


